
 

 

Αθήνα, 18 Δεκεμβρίου 2020 

Ερώτηση 

Προς τον κ.  Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

Θέμα : Η αναστολή λειτουργίας της Θηροφυλακής αφήνει απροστάτευτη 

την άγρια πανίδα σε όλη τη χώρα  

 

Η απουσία πολιτικής και θεσμικής πρωτοβουλίας του Υπουργείου 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας στο θέμα της θήρας και της θηροφυλακής κατά 

την περίοδο της πανδημίας έχει δημιουργήσει σοβαρά προβλήματα στα 

ζητήματα αδειών θήρας, λαθροθηρίας, διαχείρισης πληθυσμού άγριας πανίδας, 

βιωσιμότητας κυνηγετικών οργανώσεων, κλπ. Ένα από τα σοβαρά 

προβλήματα που έχουν δημιουργηθεί είναι η λειτουργία της Θηροφυλακής. 

Η Κυνηγετική Συνομοσπονδία Ελλάδος με το 1798/27.11.20 έγγραφό της 

αναδεικνύει την δεινή οικονομική της θέση και την ανάγκη της να περιορίσει 

κατά το δυνατόν τα έξοδά της τουλάχιστον μέχρι να αποκατασταθεί η ροή των 

εσόδων της. Όπως μάλιστα αναφέρεται, οι άδειες κυνηγιού έχουν μειωθεί 

σημαντικά από το 2010 και εξής, ενώ οι νέοι περιορισμοί που επιβλήθηκαν 

έχουν μειώσει σημαντικά και τη συνήθη ανανέωση αδειών της περιόδου 

Νοεμβρίου – Δεκεμβρίου.  

Όπως προκύπτει τόσο από το έγγραφο της Κυνηγετικής Συνομοσπονδίας 

Ελλάδας όσο και από το από 8 Δεκεμβρίου έγγραφο του Σωματείου 

Θηροφυλάκων Κυνηγετικών Οργανώσεων, το οικονομικό πρόβλημα που 

αντιμετωπίζουν οι Κυνηγετικοί Σύλλογοι είναι υπαρκτό, προϋπάρχει της 

πανδημίας η οποία όμως το έχει διογκώσει υπερβολικά.  

Σύμφωνα με το έγγραφο του Σωματείου Θηροφυλάκων Κυνηγετικών 

Οργανώσεων, για πρώτη φορά εδώ και 20 χρόνια τίθεται σε αναστολή η 
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Θηροφυλακή, σε μια περίοδο μάλιστα σημαντικής παρουσίας μεταναστευτικών 

θηραματικών πληθυσμών στους βιότοπους της χώρας. Η απουσία των 

νόμιμων κυνηγών και των θηροφυλάκων, εγκυμονεί σοβαρούς κινδύνους από 

το ενδεχόμενο της λαθροθηρίας.  

Οι λόγοι της αναστολής λειτουργίας της θηροφυλακής, όπως φαίνεται είναι 

οικονομικοί, καθώς λόγω της απαγόρευσης του κυνηγιού στο πλαίσιο των 

μέτρων αντιμετώπισης της πανδημίας, τα έσοδα των κυνηγετικών συλλόγων 

που χρηματοδοτούν εξ΄ ολοκλήρου την θηροφυλακή, έχουν συρρικνωθεί 

σημαντικά.  

Την ήδη δύσκολη οικονομική κατάσταση των κυνηγετικών οργανώσεων 

επιδείνωσε περαιτέρω η πρόχειρη και αποσπασματική απόφαση της 

κυβέρνησης για απαγόρευση μετακίνησης για κυνήγι και η απουσία του ΥΠΕΝ 

και των αρμόδιων δασικών υπηρεσιών από το σχεδιασμό του μέτρου. 

Αποτέλεσμα αυτής της απόφασης ήταν να μην εκδοθούν περίπου 20.000 

άδειες Θήρας που παραδοσιακά εκδίδονται την περίοδο Νοεμβρίου 

Δεκεμβρίου Ιανουαρίου στη χώρα μας, δηλαδή εκτιμώμενη απώλεια εσόδων 

μεγαλύτερη του 1 εκατομμυρίου €. 

Όλοι αναγνωρίζουμε την αναγκαιότητα αλλά και τη χρησιμότητα της 

Θηροφυλακής για την προστασία της άγριας ζωής και την αντιμετώπιση της 

λαθροθηρίας που μπορεί να εξελιχθεί σε μάστιγα εάν για οποιουσδήποτε 

λόγους απουσιάσουν οι ελεγκτικοί μηχανισμοί, ιδίως οι θηροφύλακες που δεν 

επιβαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισμό.  

Στην κατεύθυνση αυτή έχουν κατατεθεί συγκεκριμένες προτάσεις στην πολιτική 

ηγεσία του Υπουργείου Περιβάλλοντος προκειμένου να αποδίδονται από το 

Πράσινο Ταμείο τα ανταποδοτικά τέλη που εισπράττονται από τις άδειες 

κυνηγιού. Μέχρι σήμερα όμως το Υπουργείο Περιβάλλοντος δεν έχει απαντήσει 

στις σχετικές επιστολές και προτάσεις τόσο της ΚΣΕ και των Κυνηγετικών 

Οργανώσεων όσο και των Θηροφυλάκων, ενώ φαίνεται να αποφεύγει την 

διεξαγωγή διαλόγου με τους εκπροσώπους των Κυνηγών και των 

Θηροφυλάκων.  

Η μη ανταπόκριση όμως του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας και η 

έλλειψη βούλησης για επίλυση των ζητημάτων που έχουν ενσκήψει, δημιουργεί 

τελικά κινδύνους για την προστασία της άγριας πανίδας.    



Δυστυχώς, η απόφαση απαγόρευσης του κυνηγιού δεν αποτέλεσε αντικείμενο 

διαβούλευσης με τους αρμόδιους φορείς ούτε στηρίχτηκε σε επιστημονικά 

δεδομένα και απλά ανακοινώθηκε από τον υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας. 

Ενώ ο αρμόδιος Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας έλαμψε δια της 

απουσίας του και δεν ανέλαβε την πρωτοβουλία να συγκαλέσει  τις δασικές 

υπηρεσίες, τις κυνηγετικές οργανώσεις, ειδικούς ακαδημαϊκούς και επιστήμονες 

μαζί με εκπροσώπους της υγειονομικής επιτροπής του ΕΟΔΥ και της Πολιτικής 

προστασίας, προκειμένου να προχωρήσουν σε μια μελετημένη, 

στοιχειοθετημένη, τεκμηριωμένη και λεπτομερή τροποποίηση της ρυθμιστικής 

απόφασης για την διεξαγωγή του κυνηγιού.   

Ακόμα και σήμερα όμως είναι αναγκαίο να αναλάβει την πρωτοβουλία το ΥΠΕΝ 

για την εξεύρεση μιας λύσης που δεν θα δημιουργεί οποιοδήποτε υγειονομικό 

κίνδυνο αλλά θα διαχειρίζεται τις ανάγκες των οικοσυστημάτων, αλλά και την 

υποχρέωση του ίδιου του κράτους απέναντι στους παραγωγούς και την 

Ευρωπαϊκή Ένωση να αντιμετωπίσει μέσω της θήρας το άλλο μείζον 

πρόβλημα για την αγροτική οικονομία, την Αφρικανική Πανώλη των Χοίρων. 

Μια τέτοια θεσμική και στέρεη λύση οφείλει να αντιμετωπίσει και το θέμα της 

βιωσιμότητας της Θηροφυλακής και έτσι την προστασία της άγριας πανίδας, 

την πρόληψη και αντιμετώπιση της λαθροθηρίας και την βιωσιμότητα της 

εργασίας των Θηροφυλάκων. 

 

ΕΠΕΙΔΗ η Θηροφυλακή είναι ζωτικής σημασίας για την πάταξη της 

λαθροθηρίας και την προστασία της άγριας πανίδας   

ΕΠΕΙΔΗ διανύουμε μια περίοδο μεγάλης συγκέντρωσης μεταναστευτικών 

θηρευτικών πληθυσμών στους βιοτόπους , 

ΕΠΕΙΔΗ χωρίς Θηροφύλακες και χωρίς τους νόμιμους κυνηγούς, η λαθροθηρία 

μπορεί να εξελιχθεί σε μάστιγα 

ΕΠΕΙΔΗ τα έσοδα του Πράσινου Ταμείου είναι ανταποδοτικά και τα έσοδα που 

εισπράττονται από τις άδειες κυνηγιού είναι χρήσιμο να αποδίδονται για τη 

Θηροφυλακή 

ΕΠΕΙΔΗ η ΚΣΕ και οι κυνηγετικοί σύλλογοι έχουν υποστεί σημαντική μείωση 

των εσόδων τους και όπως υποστηρίζουν δεν μπορούν στην παρούσα 

τουλάχιστον στιγμή να εξασφαλίσουν τους μισθούς των Θηροφυλάκων 



ΕΠΕΙΔΗ έχουν κατατεθεί συγκεκριμένες προτάσεις διασφάλισης της 

οικονομικής βιωσιμότητας της Θηροφυλακής χωρίς να επιβαρύνεται ο κρατικός 

προϋπολογισμός 

ΕΠΕΙΔΗ η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Περιβάλλοντος δεν ανταποκρίνεται 

στα αιτήματα της ΚΣΕ για διάλογο αλλά και για αντιμετώπιση των  αναγκών  

των οικοσυστημάτων 

 

Ερωτάται ο κ  Υπουργός: 

1. Πώς σκοπεύει να παρέμβει ώστε η Θηροφυλακή να συνεχίσει 

απρόσκοπτα να επιτελεί το έργο της προστατεύοντας την άγρια 

πανίδα από τον κίνδυνο της λαθροθηρίας; 

2. Υπάρχει επεξεργασία ώστε κάποια χρηματοδότηση ή πόροι από 

τα έσοδα του Πράσινου Ταμείου από τις άδειες κυνηγιού να 

αποδοθούν για την διατήρηση και βιωσιμότητα της Θηροφυλακής; 

3. Πώς σκοπεύει να στηρίξει την ΚΣΕ και τους κυνηγετικούς 

συλλόγους δεδομένου ότι η λειτουργία τους και οι δράσεις που 

αναλαμβάνουν συμβάλουν καθοριστικά στην προστασία των 

δασών και της άγριας ζωής; 

4. Έχουν ληφθεί μέτρα για την αντιμετώπιση της λαθροθηρίας για 

όσο διάστημα η Θηροφυλακή έχει τεθεί σε αναστολή λειτουργίας; 

Αν ναι ποια είναι αυτά;  

5. Θα επαναξιολογήσει θεσμικά τα μέτρα για ολική απαγόρευση του 

κυνηγιού με βάση την εξέλιξη της πανδημίας και την εισήγηση των 

αρμόδιων επιστημόνων/επιδημιολόγων, μετά από συνεργασία με 

τους εμπλεκόμενους φορείς και τις Δασικές Υπηρεσίες, 

λαμβάνοντας υπόψη όσα εφαρμόζονται σε άλλες ευρωπαϊκές 

χώρες και τις παραμέτρους των αποφάσεων περί Ρυθμιστικής της 

Θήρας; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αυγέρη Δώρα 



Αυλωνίτης Αλέξανδρος Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκαρά Νατάσα 

Ελευθεριάδου Τάνια 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ζουράρης Κωνσταντίνος 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Καρασαρλίδου Φρόσω 

Κόκκαλης Βασίλης 

Λάππας Σπύρος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μπάρκας Κώστας 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Τσίπρας Γιώργος 

Χαρίτου Δημήτρης 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Ψυχογιός Γιώργος 

 




